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درمکتب امام

طاقت برای حصول وحدت

نگاه

اینجانب با تمام طاقت، در حصول وحدت همه اقشــار ملت مسلمان کوشش 

کرده و می کنم، و از خداوند متعال در این امر بسیار مهم، که هستی ملت بدان 

پیوسته است، استمداد می نمایم.
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اخبار کوتاه

بزک ناشیانه آمریکا
با تحریف تاریخ جنگ

سید روح الله امین آبادی 
اســنادی که در سال 2013 از حالت محرمانه خارج شده است 
نشان می دهند آمریکا پیش از آغاز جنگ تحمیلی با تحریک صدام 
به اشغال جزایر سه گانه طرح تجزیه ایران را کلید می زند، بر اساس 
این اسناد »دو ماه بعد از تسخیر لانه جاسوسی کارتر رئیس جمهور 
وقت آمریکا دستور تحریک پنهانی صدام به اشغال جزایر ابوموسی، 

تنب بزرگ و تنب کوچک را صادر کرده بود.«
تحریک صدام توســط آمریکا به آغاز جنگ با ایران و اشــغال 
بخش هایی از کشــور و در نتیجه تجزیه ایران مسئله ای است که از 
ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی بارها از سوی کارشناسان و مسئولین 
وقت مطرح شــده بود ولی گروهی همواره با اشاره به تئوری توهم 
توطئه برآن بوده اند که این نظریه مبتنی بر اسناد و مدارک بی شمار 

را توهم قلمداد کنند.
بی بی سی ضمن بررسی اسناد محرمانه آمریکا از جمله گزارش های 
هفتگی برژینسکی به کارتر درباره جزایر سه گانه ایرانی می نویسد: 
برژینسکی روز 30 آذر 13۵۸ )21 دسامبر 1۹۷۹( به کارتر می نویسد 
که باید بخشــی از خاک ایران مانند جزایر سه گانه را اشغال کرد تا 
آیت الله خمینی دچار »تحقیر طولانی مدت« شود و گروگان ها را آزاد 

کند، ولی پیشنهادش رد می شود.
دو هفته بعد در روز 1۴ دی 13۵۸ )۴ ژانویه 1۹۸0( برژینسکی 
در گزارش هفتگی خود به کارتر می نویسد:  »… شما گفتید که ما 
باید عراق را به تصرف سه جزیره تشویق کنیم. این دستورالعمل به 

وزارت امور خارجه فرستاده شده است.«
با وجودی که بی بی ســی در ابتدای گزارش خود از تحریک 
صدام توسط آمریکا به اشغال بخش هایی از خاک ایران از جمله 
جزایر ســه گانه ســخن می گوید ولی در سطور بعدی به نقل از 
ســفیر آمریکا در ابوظبی مدعی می شــود »آمریکا به تمامیت 
ارضی ایران علاقه مند است«! اسناد بعدی نیز نشان می دهد که 
کارتر در پیامی به حاکم عمان نسبت به عواقب همکاری نظامی 

با صدام هشدار داده بود!
گزارش پر از تناقض بی بی سی نمی گوید که کارتر چرا از سویی 
عراق را به حمله به جزایر سه گانه و اشغال این جزایر تحریک می کند 
و در عین حال مخالف تجزیه ایران است و از سوی دیگر نیز به حاکم 
عمان نســبت به همکاری نظامی با صدام در حمله به جزایر ایرانی 

هشدار می دهد؟! 
تهدید به تجزیه ایران 

در مذاکرات رسمی 
بی بی سی در مرور اسناد به صورت موذیانه ای تلاش دارد تا نشان 
دهد اگر دانشجویان مسلمان پیرو خط امام دست به تسخیر سفارت 
آمریکا نمی زدند چنین جنگی روی نمی داد، در حالی که خاطرات 
و اظهارات شــخصیت های موثر داخلی و خارجی که بعضا امروز از 
بزک کنندگان آمریکا نیز محسوب می شوند این ادعا را تایید نمی کند.

هاشمی رفسنجانی در خطبه های نماز جمعه 2 مهر 1361 دست 
به یک افشاگری بزرگ زده و می گوید »تهدید جداسازی خوزستان 
از ایران تهدیدی بود که قبل از این )موقعی که ما می گفتیم شاه باید 
برود و غیر از رفتن شاه هیچ چیز را قبول نداریم( آمریکایی ها کرده 
بودند. آمریکایی ها در مذاکرات رسمی که با مسئولین انقلاب کردند 
گفتند شــما چه خیال می کنید؟ حالا اگر اصرار کردید و ما رفتیم 
و نتوانســتیم اینجا را حفظ کنیم، پس فردا ایران تجزیه می شود و 
خوزســتان و آذربایجان و سیستان، هر یک را یکی می برد و باز هم 
تکّه بزرگش متعلقّ به  ماست. این متنِ حرف مأمور آمریکایی بود که 

آن روز می گفت و اشاره ای به  طرح آینده شان کرده بود.«
خاطرات منتشــر شده از سوی مسئولین وقت رژیم بعث عراق 
نیز موید این واقعیت اســت که آمریکا و صدام در دشــمنی با امام 
خمینی)ره( و انقلاب نوپای اسلامی ایران به یک نقطه مشترک رسیده 
بودند و در واقع این اشتراک منافع از روز پیروزی انقلاب اسلامی به 

وجود آمده بود نه از تسخیر لانه جاسوسی. 
صلاح عمر العلی عضو شوراي فرماندهي کشوري حزب بعث عراق 
و از نزدیکان صدام و مقامات بلندپایه حزب بعث در گفت و گویی با 

الجزیره واقعیات تکان دهنده ای را افشا می کند.
در کنفرانس غیرمتعهدها که ۹ ســپتامبر 1۹۷۹ - 1۸ شهریور 
13۵۸ - یعنی تقریبا دو ماه پیش از تسخیر لانه جاسوسی، در کوبا 
برگزار شد صدام و ابراهیم یزدی وزیر خارجه وقت ایران با هم دیدار 
و گفت و گو کردند، صلاح عمر العلی درباره این دیدار می گوید » من 
و صدام و ابراهیم یزدي به گفت وگو نشستیم. بحث درباره مشکلات 
موجود بین دو کشور شروع شد و یک گفت وگوي دیپلماتیک کاملًا 
مثبتي را شکل داد. کاملًا مثبت... در آن لحظه، صدام هم ـ راستش 
را بخواهید ـ گفت وگوي مثبتي با او داشت و با یک دیپلماسي عالي 

و مثبت با افکار ابراهیم یزدي برخورد مي کرد.«
صــلاح عمر العلی بعد از راهی کردن ابراهیم یزدی وزیر خارجه 
وقت ایران به نزد صدام باز می گردد و می گوید » من در واقع به خاطر 
این دیدار خیلي خوشحال و مسرورم.... احساس مي کنم که به زودي 
بین دو کشور، بحران تمام مي شود.« و صدام پاسخ می دهد »صلاح 
چند سال است کار دیپلماتیک مي کني؟ تو اصلًا مي داني دیپلماسي 
یعني چه؟ چه چیزي مغز تو را خراب کرده؟ چه صلحي، چه مشکلي 
بین ما و ایران حل شــد؟ اي صلاح این مسئله... یک فرصت است 
که شاید در یک قرن یک بار اتفاق مي افتد....طبعاً حالا فرصت براي 
ما دســت داده. الان آنها خودشان آمده اند، در حالي که کشورشان 
از هم پاشیده است! ارتش آنها از هم گسیخته شده و نیروهاي شان 
پراکنده گشته. پس الان این فرصت تاریخي ماست تا بتوانیم تمام 

حقوقمان را به طور کامل بازگردانیم.« 
در حالی که هنوز بیش از دو ماه به تسخیر لانه جاسوسی باقی 
مانده بود صدام به فکر استفاده حداکثری از زمان به دست آمده و 
حمله به ایران بود، اسناد نشان می دهد که تسخیر لانه جاسوسی هیچ 
ارتباط مستقیم و یا غیر مستقیمی در تحریک صدام به این حمله 
نداشته است و صدام از مدت ها پیش در جریان رضایت آمریکایی ها 
نسبت به این حمله بوده است چنانکه بی بی سی در بخشی از گزارش 
خود به این نکته اذعان می کند که » کارتر و صدام در تهران دشمن 
مشــترکی به نام آیت الله خمینی داشتند و می توانستند به واسطه 

رهبران عرب مورد اعتماد پیام های حساس مبادله کنند.«
هر چند بی بی سی تلاش آمریکا برای تشویق صدام به تجزیه ایران 
را »بازی پیچیده« می نامد ولی مرور تاریخ نشان از آن دارد که این 
بازی چنان که گفته می شــود پیچیده نیست، آمریکا در طول چهار 
دهه گذشته در همه توطئه ها علیه کشورمان حضور فعال و مستقیم 
داشته است از جنگ تحمیلی هشت ساله علیه ایران تا تحریم های 
اقتصادی و حمایت از تروریست هایی که دستشان در خون بیش از 

1۷ هزار ایرانی آلوده است و امروز در ماجرای برجام!
انتظار این اســت شــیفتگان آمریکا و آنانی که به امضا و حتی 
قول های دولتمردان آمریکا دل بســته اند تاریخ را مرور و اســناد را 
مطالعه کنند، اســنادی که نشان می دهد یانکی ها برای رسیدن به 
اهداف خود دیکتاتور خونریزی چون صدام را به تجزیه ایران تشویق 
کرده بودند و امروز نیز به وعده های مکتوب خود پایبند نیستند و حال 
کدام انسان عاقلی به دشمنی که چنین سابقه ای از خباثت، خیانت 

و جنایت دارد اعتماد می کند؟ پاسخ روشن است! هیچ!

رئیس مجلس تأکید کرد

دولت حق ندارد
در اجرای FATF تعهد غیرقانونی بدهد

علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در 
جلســه علنی مجلس که با حضور وزیر اقتصاد به 
منظور بررسی قرارداد با FATF برگزار شده بود تاکید 
کرد دولت صرفا می تواند در چارچوب قوانین مصوب 

داخلی کشور با این نهاد مذاکره و همکاری کند.
رئیس  مجلس شورای اسلامی پس از پایان گزارش 
علی طیب نیا وزیر اقتصاد اظهار داشــت: برای پیوستن 
به FATF صرفا باید براســاس 3 قانون مصوب مجلس 

مذاکره شود.
لاریجانی گفت : پیش از این سه قانون درباره مبارزه با 
تروریسم و پولشویی در مجلس تصویب شده است که لازم 

است به درستی اجرا شود.
 FATF وی ادامــه داد: در مذاکره بــا نهاد بین المللی
آنها یک برنامه اقدام برای سال 201۷ و 201۸ ارائه کردند 
که ملاحظاتی دارد که ما در هر رتبه ای قرار داریم باید در 

چارچوب های قانونی خود با آنها مذاکره کنیم.
رئیس مجلس با اشاره به گزارش مرکز پژوهشها درباره 
پیوستن ایران به FATF گفت: گزارش این مرکز وجود دارد 
که در  آن اعلام شــده در آنجا که نیاز است باید مجلس به 

این موضوع ورود پیدا کند.
نماینده مردم قم گفت: باید از سه قانونی که در مجالس 
گذشته در مورد پولشویی و مبارزه با منابع مالی تروریسم 
تصویب شده ، بهره لازم را ببریم و در چارچوب آن قوانین 

مذاکرات انجام شود.
لاریجانی با بیان اینکه برای پیوستن به FATF صرفا 
باید بر اســاس 3 قانون تصویب شده مذاکره شود ، گفت: 
مسائل مربوط به FATF باید در شورای عالی پولشویی نیز 

بررسی و پخته شود.
 FATF وی ادامــه داد : در مذاکرات با نهاد بین المللی
تعهداتی که خارج از قوانین تصویب شده در مجلس باشد 

، باید به مجلس ارائه شود تا مسیر قانونی اش طی شود.
نماینــده قم در مجلس با اشــاره بــه تذکرات برخی 
نماینــدگان درباره اینکه باید توضیحات بیشــتری درباره 
FATF داده شود گفت: در گذشته در شورای عالی امنیت 
ملی در این مورد بحث شده بود اما با توجه به اهمیت موضوع 

باید توضیحات بیشتری ارائه می شد.
لاریجانــی ادامه داد : کمیســیون اقتصــادی و مرکز 
پژوهش ها مذاکراتی را با وزیر اقتصاد و شورای عالی امنیت 
ملی در مورد FATF انجام دهد تا از طریق این کمیسیون 

، مجلس در جریان این قرارداد قرار گیرد.
وی تصریح کرد: همچنین آقای طیب نیا وزیر اقتصاد 
 FATF باید کمیســیون را در جریان پیوستن ایران به

بگذارد. 
اجازه اشراف اطلاعاتی را نمی دهیم 

علــی طیب نیا وزیر اقتصاد و دارایی دیروز با حضور در 
صحن علنی مجلس شورای اســلامی در سخنانی گفت : 
اجازه اشراف اطلاعاتی به هیچ نهاد بین المللی را نمی دهیم 
و مصادیق و تعریف هیچ مرجعی درباره گروه های تروریستی 

را هم نمی پذیریم.
وزیر اقتصاد با تشریح روند تصویب قوانین »مبارزه با پول 
شــویی« در کشور گفت : در راستای تصمیمات عالی ترین 
نهادهای امنیتی و تقنینی کشــور مذاکرات انجام شد و ما 
موفق شدیم در خرداد سال گذشته صرفا به اتکای پذیرش 
مشــروط یک برنامه مبارزه با پولشویی یک فرصت خوب 

برای نظام بانکی مان فراهم کنیم .
طیب نیا گفت : در گذشــته ســه بار بــرای خروج از 
فهرست سیاه تلاش شده بود که ناموفق ماند. این بار اقدام 
ما خوشبختانه با توفیق مواجه شد. تمامی دشمنان جهانی 
و منطقه ای ایران دســت به دست هم دادند تا نگذارند این 
تعلیق یک ساله به تصویب برسد و خوشبختانه موفق نشدند.
وزیر اقتصاد و دارایی اظهار داشــت:  به صراحت گفته 
شده است که التزام و پایبندی سیاسی ما به اجرای برنامه 
مبارزه با پولشــویی در چارچوب قانون اساســی جمهوری 
اسلامی ایران اســت. یعنی ابتدا در قانون اساسی ما اصل 
تفکیک قوا به رسمیت شــناخته و حدود اختیارات دولت 
و شــورای عالی مبارزه با پولشویی مشخص شده است. ما 
پایبندی خود را در چارچوب این قانون و قواعد خود اعلام 
می کنیم. اختیاراتی که دولت دارد به تنظیم آیین نامه های 
اجرایی آن هم در چارچوب قوانین موضوعی کشور و تقدیم 

لایحه به مجلس محدود می شود.

نمی توانیم از جانب مجلس
 تعهد و الزامی را بپذیریم 

وی در همیــن رابطه افــزود: دولت نمی تواند از جانب 
مجلس یا سایر نهادها تعهد و الزامی را بپذیرد. این معنا به 
شفافیت توضیح داده شده است. بنابراین پایبندی ما صرفا 
در محدوده اختیارات دولت و شورای عالی مبارزه با پولشویی 
است ؛ دوم قانون اساسی ما اصول ، احکام و ارزش هایی دارد 
که حتی مجلس ما هم نمی تواند بر خلاف قانون اساســی 
تصمیــم گرفته و یا قانونی را اجرا کند. این شــرط مهمی 
بــود که در نامه ما گنجانده شــد و پایبندیم برنامه مبارزه 
با پولشویی را بر اساس استانداردهای علمی و منطقه ای و 
بین المللی در محدوده اختیارات دولت و محدوده اصول و 
قواعد و ارزش های مندرج در قانون اساسی جمهوری اسلامی 

ایران دنبال کنیم.
وزیــر اقتصاد همچنین عنوان کرد:  اگر برنامه و احکام 
پیش بینی شــده به تصویب مراجع ذی ربط برسد در این 
صــورت ما برنامه را به صورت کامــل اجرا خواهیم کرد و 
می توانیم در فهرســت گروه های کاملا همکار قرار بگیریم. 
اگر برنامه به صورت ناقص هم اجرا شود قطعا ما به جایگاه 

قبلی خود بر نمی گردیم.
طیــب نیا با بیان اینکه ما در گذشــته در لیســت دو 
کشــوری بودیم کــه مطلقا در زمینه مبارزه با پولشــویی 
اقدامــی انجام نمی دهند، یادآور شــد:  قطعا ما به وضعیت 

قبلی بر نخواهیم گشت. 
وزیر اقتصاد در واکنش به نگرانی های موجود نیز گفت : 
نگرانی ازاینکه اشراف نسبت به جریانات مالی و داخلی کشور 
در خارج از کشور به وجود آید. قطعا چنین نخواهد شد. در 
نهادهای مالی مسئول پولشویی هیچ گونه بانک اطلاعاتی و 

بستری برای مبادله اطلاعات وجود ندارد.
وی همچنین گفت : مبادله اطلاعات به صورت داوطلبانه 
در چارچوب توافقات دوجانبه یا چند جانبه ای خواهد بود که 
با کشورها صورت می گیرد. گفته شده است که این قرارداد 
باعــث تحریم داخلی می شــود مطلقا چنین چیزی وجود 
ندارد. تعامل با نهادهای مالی مســئول مبارزه با پولشویی 
هیچ ارتباطی با تحریــم داخلی ندارد. طیب نیا همچنین 
گفت : مبارزه با پولشویی ما ربطی به قطعنامه های شورای 
امنیت ندارد. اگر این نهادها مشمول تحریم شده اند به واسطه 
لیست پیوست شورای امنیت سازمان ملل متحد بوده است. 
آیا ما در داخل این تحریم ها را به رســمیت می شناسیم؟ 

مطلقا نمی شناسیم.
وی همچنین اظهار داشت : آیا ما در مبارزه با پولشویی 
به جای مجلس تصمیم می گیریم؟ پاسخ منفی است. ما برای 
اجرای برنامه مبارزه با پولشویی اقداماتی باید انجام دهیم 
که برخی از آنها در حیطه اختیارات دولت است که می تواند 
درباره آنها تصمیم بگیرد. از گذشته هم در حال انجام بود.

اختیارات دولت محدود است 
طیب نیا با بیان اینکــه در مبادلاتی که ما با نهادهای 
بین المللی داشته ایم برای آنها به خوبی تصریح کردیم که 
اختیارات دولت محدود اســت و تصویب قوانین در حیطه 
اختیارات مجلس شــورای اسلامی اســت که وفق قانون 
اساســی کشــور در این زمینه بتواند قوانین لازم را تأمین 
کند ،  تصریح کرد:  بنابراین آیا ما مکلفیم تعریف کســی از 
تروریسم را بپذیریم؟پاسخ منفی است. هیچ تعریف استاندارد 
بین المللی در خصوص تروریسم وجود ندارد. تنها یک تعریف 

در کنوانسیون مبارزه با تأمین مالی تروریسم شده است و 
اتفاقا تعریفی که در قانون مبارزه با تأمین مالی تروریســم 
ایران شده است بر آن تعریف منطبق است. بنابراین ما در 

خصوص تعریف تروریسم مشکلی نداریم.
وی با طرح این سؤال که مصادیق تروریسم را چه کسی 
تعریف می کند، گفت: قطعا شورای عالی امنیت ملی ایران 
این مسئله را برعهده دارد. قانون ما می گوید مرجع تعیین 
گروه های تروریستی شورای عالی امنیت ملی است بنابراین 
ما تنها تعریف خودمان و مصادیق تعیین شده توسط شورای 
عالی امنیت ملی را می پذیریم و نه تعریف هیچ کسی دیگر را.

طیــب نیا همچنیــن گفت : من به شــما نمایندگان 
اطمینان می دهم که نمی گذرایم هیچ گونه اشراف اطلاعاتی 
به وجود آید. تعریف هیــچ مرجع بین المللی در خصوص 
تروریســم و مصادیق هیچ مرجعی جز شورای عالی امنیت 
ملی را نمی پذیریم، تحریم های غیر منصفانه و ناروای مراجع 
بین المللی را هــم در محدوده خاک ایران به هیچ وجه به 

رسمیت نمی شناسیم.
سعی ما بر این است

 استقلال کشور را حفظ کنیم 
طیب نیا همچنین در پاســخ بــه نمایندگان گفت در 
شورای عالی مبارزه با پولشویی سعی ما بر این است تدابیری 
را اتخــاذ کنیم که در عین حــال که زمینه خروج ایران را 
از فهرست سیاه فراهم کنیم استقلال کشور را نیز تضمین 

کنیم تا زمینه ای برای نفوذ بیگانگان ایجاد نشود.
وی افزود: در گذشته شورای عالی امنیت ملی و مراجع 
امنیتی تکلیف کردند که باید تلاش کنیم از این لیست سیاه 
خارج شــویم و تمام راهی که ما رفتیم راهی است که در 
گذشــته شروع شده بود اما باید تلاش کنیم تا برای منافع 

ملت ایران کشور را از لیست سیاه خارج کنیم.
طیب نیا گفت : اگر به نتیجه ای برســید که مســتلزم 
تنظیم قانون و یا اصلاح قانون باشــد قطعا و یقینا باید از 
مجلس مجوز قانونی لازم گرفته شــود در این مرحله قصد 
تغییر در هیچ گونه قانونی نیست هیچ گونه تعهدی هم داده 
نشــده است فقط به صورت مشروط پذیرفته ایم که برنامه 
مبارزه با پولشــویی را در چارچوب قوانین و قانون اساسی 
کشور اجرا کنیم این ماموریتی است که شورای امنیت ملی 
و مراجع قانونی کشــور داده بودند در شورای عالی مبارزه 
با پولشــویی با حضور وزرای اقتصادی، سیاسی و امنیتی 
کشور اتخاذ شده است مجلس هم در جریان امر بوده است.
وزیر امور اقتصاد و دارایی اظهار داشت: من از نمایندگان 
این ســؤال را دارم که چرا از واژه تروریست برای گروه های 
جهادی اســتفاده می کنند چه کسی در دنیا این گروه ها را 
تروریست دانســته است. تنها بیانیه  شورای امنیت که نام 
گروه های تروریســتی در آن آمده اســت داعش،  القاعده، 
طالبان، اسامه بن لادن و افراد مرتبط با آنها هستند. هرگز 
ما اجازه نمی دهیم که کســی تعریف و مصداق خود را به 
گروه های آزادی بخش القا و به ما تحمیل کند.  وی افزود: 
ما قطعنامه های شورای امنیت را که بر خلاف اصول قانون 
اساسی و ارزش های ما باشد به رسمیت نمی شناسیم و اگر 
اسامی از گروه ها و اشخاص در فهرست سازمان ملل هستند 

ما هرگز این فهرست را تائید نمی کنیم. 
بــه گزارش فــارس وزیر امور اقتصــاد و دارایی اظهار 
داشــت: همان طور که مرکز پژوهش های مجلس نیز تایید 
کرده عضویت در FATF یک پایبندی مشروط برای انجام 

یک برنامه اقدام و نقشــه راه اســت و طبیعی است که در 
حوزه اختیارات شــورای عالی مبارزه با پولشــویی است و 
از گذشــته هم درباره این موضوع تصمیم گیری مشابهی 

صورت گرفته است.
 FATF انتقاد نمایندگان از تاخیر بررسی

در مجلس
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی پس 
از اتمــام گزارش علی طیب نیا وزیر امور اقتصادی و دارایی 
 FATF : در صحن علنی گفت FATF به مجلــس درباره

درقبال ایران موضعی کاملًا سیاسی دارد.
محمدرضا پورابراهیمی گفت : وزیر اقتصاد در پاسخ به 
طرح انتظارات گروه ویژه اقدام مالی گفته است که ما کلیه 

اقدامات را انجام خواهیم داد.
نماینــده کرمان ادامه داد: این در حالی اســت که ۷1 
درصد اعضــای FATF همه بندهای آن را قبول نکرده اند 
اما آنچه وزیر اقتصاد امضا کرده اســت تعهد کامل است و 
قابلیت برگشــت پذیری داشته که ما را به فهرست سیاه باز 

خواهد گرداند.
وی با اشاره به اینکه در FATF ایران را کنار کره شمالی 
قرار داده اند تصریح کرد: گام های بعدی در عضویت ایران در 

FATFاصلا تعریف نشده است.
خبــر دیگر این که محمد دهقان نماینده مردم طرقبه 
در مجلس با اشاره به اینکه وزیر اقتصاد در توضیحات خود 
راجع به FATF فقط مســائل کلی مطرح کرد ، گفت: اگر 
وزیر خود در چارچوب FATF تعهد به طرف مقابل نمی داد 

بحث یکسال تعلیق ایران مطرح نمی شد.
مجتبی ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس نیز گفت: 
چرا مجلس باید آخرین جایی باشــد که FATF را بررسی 
می  کند و درخواســت من از رئیس مجلس این است که در 
این بزنگاه های حساس در جهت رعایت شأن مجلس ورود 

پیدا کند.
حشمت الله فلاحت پیشه نماینده مجلس شورای اسلامی 
در حوزه اسلام آباد غرب در جلسه علنی صبح دیروز مجلس 
گفت: وزیر اقتصاد باید بگوید قرارداد FATF چقدر می تواند 
در حوزه های پولشویی موثر باشد تا ما بتوانیم در آینده بر 

این اساس از کار دولت ارزیابی داشته باشیم.
محمدحسین فرهنگی نماینده مردم تبریز در مجلس 
 FATF نیز با بیان اینکه مسئولان در ابتدای برجام نیز مانند
ابراز امیدواری می کردند ولی تعهدات اجرایی نشــد، گفت: 
در داخل کشور نباید با مخالفان بین المللی همراهی کنید 

زیرا گرفتاری ایجاد می شود.
فرهــاد فلاحتی نماینده مردم قائنــات نیز با انتقاد از 
پذیرش یک تعهد سیاسی بالا توسط وزیر اقتصاد در حالیکه 
جزء اختیارات او نبوده است، گفت: پیوستن به FATF در 
ادامه برجام است در حالی که غربی ها هنوز به تعهداتشان 

در توافق هسته ای عمل نکرده اند.
تعهدات ایران الزام آور است 

علیرضا سلیمی عضو هیئت رئیسه کمیسیون آموزش 
مجلس نیز با اســتناد به گزارش مرکز پژوهش ها مبنی بر 
الزام آور بودن تعهدات ایران در FATF گفت: وزیر اقتصاد 
می گوید اگر نیاز به تعهــد دادن بود آن را به مجلس ارائه 

می دهیم در حالی که تعهد الزام آور داده شده است.
همچنین حجت الاسلام احمد سالک نماینده اصفهان در 
مجلس با تاکید بر اینکه FATF تاثیری جز نفوذ در کشور 
نخواهد داشت، گفت: امروز قطب عالم اسلام در جهان شکل 
گرفته و ایران با قدرت بازدارندگی بالا آمریکا را در ســوریه 

و عراق مهار کرده است.
حجت الاســلام سید ناصر موسوی لارگانی نماینده مردم 
فلاورجان در مجلس نیز گفت: مدتی است که قراردادها از جمله 
IPC و FATF ربطی به مجلس ندارد. در حالی که بر اساس 
گزارش مرکز پژوهش هایFATF باید در مجلس بررسی شود.

محمدعلی وکیلی نماینده تهران در مجلس نیز گفت : 
روح حاکم بر قراردادهای مالی مبارزه با تروریسم است و ما 
که بیشترین هزینه را در این باره پرداخت کرده ایم نباید به 
گونه ای رفتار کنیم که گویا واهمه ای از مبارزه با گروه های 

تروریستی داریم.
بهــروز بنیادی نماینده کاشــمر در مجلس نیز با بیان 
اینکه با عضویت ایران در FATF صادرات کشورمان رونق 
می یابد، گفت: ما که نمی توانیم دور کشور دیوار بکشیم و با 

دنیا ارتباط نداشته باشیم.

نمی توان خرمشهر را 
با مصالحه آزاد کرد

سعید جلیلی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه با 
حماســه ۸ سال دفاع مقدس امنیت کشور در دراز مدت تامین شد و 
امروز ایران یک مرکز امن در یک منطقه ناامن است، ادامه داد: همان 
شورای امنیتی که برای چرخش چند سانتریفیوژ ما 6 قطعنامه صادر 
کرد در زمان جنگ وقتی ۴ شــهر ایران به طور ظالمانه اشــغال شد، 
فقــط یک قطعنامه مضحک صادر کرد. وی با ذکر این نکته که جنگ 
اقتصادی امروز را همان کسانی بر ما تحمیل کرده اند که جنگ نظامی 
را بر ما تحمیل کرده بودند، افزود: در جنگ پیروز شــدیم چون هیچ 
وقت دشمن را دوست ندانستیم و هیچ وقت تصور نکردیم خرمشهر را 

می توان با مصالحه با صدام آزاد کرد.

دشمن به دلیل روحیه مقاومت ایران
 تن به مذاکره داد 

سیدرضا اکرمی عضو شــورای مرکزی جامعه روحانیت مبارز، در 
گفت وگو با تســنیم، بازدارندگی را مرحله اول مقابله با دشمن عنوان 
کرد و با بیان اینکه در جنگ تحمیلی، کشــور ما آســیب های زیادی 
دید اما در عین  حال نیز به متجاوز خسارت سنگینی وارد شود، اظهار 
داشت: باید برای برخورد و مقابله با تهاجم  دشمنان آمادگی کامل داشته 
باشــیم. دشمن در جنگ تحمیلی نتوانست چیزی را نصیب خود کند 
و بعد آن به فکر تحریم 12 ساله افتاد اما بازهم در آن چیزی نصیبش 
نشــد. وی ادامه داد: در نهایت ایســتادگی و مقاومت ما باعث شد که 
دشــمنان تن به مذاکره دهند که منطق قدرت ایران بر منطق  قدرت 

دشمن غلبه پیدا کرد.

آمریکا قول شفاهی داده
 اما به تعهدات کتبی اش عمل نکرده است

حمیدرضا ترقی عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی در 
گفت وگو با فارس، با بیان اینکه دیپلماســی التماس منفعل ترین 
دیپلماسی موجود در جهان است که توسط دولت دنبال می شود، 
اظهار داشت: هشت ماه از زمان اجرای برجام می گذرد و هنوز آمریکا 
و 1+۵ نه تنها به تعهدات خود عمل نکرده اند بلکه به طور مستمر 
مبادرت به وضع تحریم های جدیدی علیه ملت ایران داشته اند. وی 
با طرح این سوال که آمریکا چه زمانی به تعهدات کتبی خود عمل 
کرده که به تعهدات شــفاهی خود نیز متعهد باشــد، تصریح کرد: 
دولــت به این واقعیت پی برده اســت که آمریکایی ها قصد اجرای 

برجام را ندارند.

آمریکا با وجود نقض عهدها 
مدعی عمل مطابق برجام هست

علی عرب مسئول سیاسی اتحادیه جامعه اسلامی دانشجویان ضمن 
منفعلانه دانســتن صحبت های محمد جواد ظریف در مورد بدعهدی 
آمریکا در برجام، تصریح کرد: کسانی که خود را دیپلمات و حقوق دان 
معرفــی می کنند باید بدانند ادبیــات »خواهش و التماس« جایی در 
حقوق بین الملل ندارد. وی ضمن یادآوری اینکه قرار بود بســیاری از 
مشکلات پس از برجام مرتفع شود، اظهار داشت: زمانی که منتقدین 
نقد های جدی مطرح کردند با برچســب های بسیاری مواجه شدند اما 
شــاهد هستیم که آن نقدها، این روزها عینیت یافته است.  وی بیان 
داشت: آمریکایی ها در مقابل اعتراض آقای ظریف و دولت مدعی انجام 

تعهدات خود طبق برجام هستند!

پهلوگیری ناوگروه نیروی دریایی ارتش
 در بندر کراچی پاکستان

همزمان با هفته دفاع مقدس، ناوگروه ارتش جمهوری اسلامی ایران 
متشــکل از چهار فروند از رزم ناوهای نیروی دریایی ارتش جمهوری 
اسلامی ایران صبح دیروز با پیام دوستی و حُسن نیت، در بندر کراچی 
پاکستان پهلو و مورد استقبال گروهی از فرماندهان عالی رتبه نیروی 
دریایی پاکســتان قرار گرفت. این ناوگروه شــامل ناو نیروبر سنگین 
لاوان حامــل یک فروند از بالگردهای نظامی نیروی دریایی ارتش، ناو 
پشتیبانی- رزمی کنارک و ناو موشک انداز کلاس پیکان خنجر و فلاخن 
اســت. پیش از این نیز یک ناوگروه نیروی دریایی پاکســتان به مدت 
چهار روز در بندر عباس پهلو گرفته بود و رزمایش مشترک یک روزه 

با ناوهای ایرانی انجام داد.

یک مقام ارشد دولتی:

برخورد با مدیران نجومی ظلم است!
بقیه از صفحه 2

13، 15، 50، یا چندصدنفر؟
رضا ویسه در مورد اقدامات دولت گفته است: »فهرست هایی 
)لیست دریافتی مدیران دستگاه ها( که جمع آوری شد براساس 
ابلاغیه ویژه ای به شــورای حقوق و دستمزد ارسال شد و این 
شــورا مأمور شــد که این موارد را یک به یک رسیدگی کند که 
بخش عمده آن را رسیدگی کرده و اطلاع رسانی هم انجام داده! 
و بخش دیگری هم در حال رســیدگی است و اگر هم موردی 

باشد نیازمند آن است که دستورالعمل جدید نوشته شود.«
سپس وی افزوده اســت: »از آن 2۵00 دریافتی که مورد 
بررســی قرار گرفت، کم تر از ۵0 مورد آن نشانگر اعداد و ارقام 

بالایی بوده و مابقی آن اعداد و ارقام قابل دفاعی بوده است.«
اطلاع رسانی دولت تاکنون تنها در حد همین اعلام تعداد 
افراد نجومی بگیر بوده است. به عبارتی دولت تنها تاکنون اعداد 
و ارقامی را به ملت اطلاع داده است، آن هم ارقامی ضد و نقیض. 
در حالی که روحانی در سفر استانی به کرمانشاه تعداد مدیران با 
حقوق نجومی را چند صد نفر اعلام کرده بود، جهانگیری معاون 
اول رئیس جمهور اظهــار کرده بود: »کمتر از ۵0 مدیر حقوق 
غیرطبیعی دریافت کرده اند.« پیش از آن سخنگوی دولت تعداد 
ایــن افراد را 13 نفر عنوان کرده بود که با آنها برخورد صورت 

گرفته است.
معاون جهانگیری: حقوق های نامتعارف

 غیرقانونی نبود!
اما مصطفی کواکبیان، نماینده دهمین دوره مجلس شورای 
اســلامی از آماری سخن گفته بود که براساس آن »حدود سه 
هــزار فیش بین 20 تا ۵0 میلیون تومان وجود دارد که قانونی 
نیســت، البته 300 فیش هم بالای ۵0 میلیون تومان داریم« 
وی در ادامه برخلاف رضا ویســه که این فیش ها را قانونی اما 
برخــلاف عرف خوانده بود، تاکید می کند که »این 300 فیش 

پوشش قانونی ندارد.« 
اما در مقابل رضا ویسه، معاون هماهنگی و نظارت جهانگیری 
بر این باور اســت که سوءاســتفادگران و حرامخواران متخلف 

نیستند و حقوق های نجومی را »غیرعرفی« می خواند »که البته 
تخلف هم نبود!« و در ادامه خاطر نشان می کند: »حالا آنهایی 
که قانونی! مشکل نداشتند، ولی از نظر عرفی مشکل داشتند، 
شورای حقوق و دستمزد در حال رسیدگی است و اطلاع ندارم 

این رسیدگی ها به اتمام رسیده یا نه.«
اینکه معاون هماهنگی و نظارت معاون اول رئیس جمهور 
که طبق نامه وی مسئول رسیدگی به حقوق های نجومی بوده 
خود از اینکه رســیدگی ها در چه مرحله است خبر ندارد و بعد 
ادعای اطلاع رسانی خوب و شایسته به ملت را در این زمینه دارد 
طنز تلخی است، اما مگر می شود عمل سوءاستفاده کنندگان از 
منافذ قانون را تخلف ندانست و آن را به کاری غیرعرفی تقلیل 
داد؟ آیا عمل کســانی که به چپاول بیت المال پرداخته اند تنها 
کاری غیرعرفی اســت؟ تصور کنید کسی راه دور زدن قانون را 
برای قاچاق بیابد آیا باز هم باید عمل او را تخلف ندانست؟ چه 
تفاوتی هست میان این فرد و کسی که با فرار از دست ماموران 
قانــون این کار را انجام می دهــد؟ در نهایت امر هر دو کالایی 

قاچاق را به کشور وارد کرده اند.
دفاع از نجومی بگیران
 همچنان ادامه دارد!

ویسه در پاسخ به این سوال که »چرا آن ۵0 موردی هم که 
مشخص شده دریافتی بالایی داشتند، اسامی شان اعلام نمی شود 
و یا برکنار نمی شوند. تا الآن 13 نفر برکنار شدند، اما مابقی چرا 
هنوز در مسند کار هستند؟« گفته است: »اینها هیچ کدام خلاف 
قانون نگرفته اند و کسی که خلاف قانون عمل نکرده، این ظلم 

است که با او برخورد شود.«
با چنین دیدگاه و تصوری چگونه می توان از دولتمردان توقع 
برخورد با نجومی بگیران را داشت؟ پیش از این نیز این مدیران 
با القابی نظیر »ذخیره نظام« و »امانتدار« از جانب دولتمردان 
مورد خطاب قرار گرفته بودند و همچنین روزنامه های زنجیره ای 
مانند شرق با انتشار یادداشتی به قلم صادق زیباکلام، مفسدان 
اقتصادی و مدیران دریافت کننده حقوق های نجومی را »استیو 

جابز« خوانده بود!

رئیس  ستاد کل نیروهای مسلح گفت: افتخار 
داریم در کنار نیروهای مسلحی قرار گرفته ایم که 
مأموریت های دفاع و امنیت کشور اسلامی مان را 
چه در داخل و چه در مرزها و چه در فراتر از مرزها 

با تمام توان دنبال کرده اند.
ســردار سرلشــکر محمد باقری رئیس  ســتاد کل 
نیروهای مســلح در مراسم جشنواره مالک اشتر که به 
مناسبت تقدیر و معرفی فرماندهان برتر نیروهای مسلح 
برگزار شد، اظهار داشت: امنیت کشور در سایه نیروهای 
مســلح امروز یکی از نعمت های بــزرگ نظام مقدس 

جمهوری اسلامی ایران است.
وی افزود: سالروز عملیات ثامن الائمه و یاد شهدای 
ایــن عملیات بزرگ و روز فرماندهــان که در تقویم به 
مناسبت شهادت سرداران اسلام فلاحی، فکوری، نامجو، 
کلاهدوز و جهان آرا که در سال 60 در سانحه هوایی به 
فیض شهادت نائل آمدند، نامگذاری شد و همواره نامشان 
در تاریخ این ملت ماندگار خواهد بود و همچنین نقش 
شــهیدان بزرگ مدافع حرم که سال ها و دهه ها بعد از 
دفاع مقدس همچون همان دوران دفاع مقدس ســر از 
پا نشناختند و نمی شناسند و به جبهه های جدید دفاع 
از حریم حرم ائمه علیه الســلام برای پایداری و مقاومت 
در برابر استکبار جهانی و صهیونیست ها می شتابند و از 
هیچ تلاشی تا بذل جان فروگذاری نمی کنند، در یادها 

خواهد ماند.
رئیس   ستاد کل نیروهای مسلح با اشاره به تحولات 
منطقه گفت: با نگاهی به تحولات منطقه که اتفاق افتاده 
به راحتی می توانیم به نقش نیروهای مســلح در امنیت 

کشور پی ببریم.
وی تصریح کــرد: علت ناکامی و شکســت ارتش 
عراق در برابر جمعیت اندک تروریســت های داعش در 
سقوط شهر موصل، غافلگیر شدن ارتش عراق در برابر 
این تهاجم بود و این در شرایطی بود که ارتش عراق به 
تجهیزات روز آمریکایی مجهز و ســازماندهی و آموزش 

لازم را دیده بودند.
باقری خاطرنشــان کرد: همچنین اتفاقاتی که در 
کشور ســوریه افتاد و تروریست های داعش توانستند 
وارد خاک سوریه شوند در این راستا بود، اما بحمدالله 
با فراز و نشــیب هایی بزرگ که در ســال ۹۴ داشتیم 
افتخار داریم در کنار نیروهای مســلحی قرار گرفته ایم 
که مأموریت های دفاع و امنیت کشــور اسلامی مان را 
چه در داخل و چه در مرزها و چه در فراتر از مرزها با 

تمام توان دنبال کرده اند.
رئیــس  ســتاد کل نیروهای مســلح گفــت: اگر 
مأموریت هایی که نیروهای مســلح با موفقیت در سال 
۹۴ اجرا کردند را حتی بخواهیم بشــماریم فهرســت 
طولانی را خواهیم داشــت امــا حاصل این تلاش ها به 
لطف پروردگار همین امنیت و آرامشــی است که الان 

در کشور وجود دارد.
باقری اظهار داشت: ما در بحرانی ترین منطقه جهان 

و در معرض شــدیدترین و متنوع ترین تهدیدات چه از 
جانب آمریکای جنایتکار و صهیونیست و متحدین مرتجع 
منطقه ای آنها و چه از جانب تروریست های تکفیری و چه 
از جانب آســیب های اجتماعی و مشکلات داخلی برای 
مأموریت نیروی انتظامی و دیگر نیروهای مسلح وجود 
داشت قرار داریم و بحمدالله نیروهای مسلح توانسته اند 
سربلند با این تهدیدات مقابله کنند و مأموریت هایشان 

را به نحو احسن انجام دهند.
رئیس  ســتاد کل نیروهای مســلح در پایان گفت: 
همچنین در اســتفاده از فرصت ها در داخل و خارج از 
کشور وضعیت خوبی داشتیم و موفقیت به دست آمده 
اســت اما هیچ  گاه نبایســتی به وضعیت موجود راضی 
باشــیم و حتما بر اســاس تلاش جهادی و استعانت از 
پروردگار خواهیم توانســت که سال به سال در جایگاه 
بهتری در اجرای مأموریت هایمان قرار داشــته و پیروز 

و سربلند باشیم.

سرلشکر باقری در جشنواره مالک اشتر:

نیروهای مسلح ماموریت دفاعی خود را
 چه در داخل و چه فراتر از مرزها با تمام توان دنبال می کنند


